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Vállatatl párt-végrehajtó bi
zottságunk az elmúlt év nya
rán napirendre tűzte munka- 
módszerének, stílusának vizs
gálatát .Az értékelés során a 
pozitív jelenségek . elismerésén 
túl arra a megállapodásra ju
tott, hogy egyes esetekben za
varólag hat az, hogy a végre
hajtó bizottság tagjai, akik 
munkájuk során egy üzem
hez vannak kötve, nem isme
rik kellően a vállalat többi

(Békés,
boldog uj esztendőt!

Üzemlátogatások
Bevált a párt-végrebaj tóbizottság kezdeményezése

Békés boldog új esztendőt kívánni régi hagyomány az emberek között. Az emberiesség e szép megnyilvánulása mellett másik ilyen hagyomány a számadás, az eltelt esztendőnek értékelése, legfontosabb tapasztalatainak leszűrése. Kifejezésre jut e kettős gyakorlatban, hogy a jó kívánság önmagában még nem jelent megvalósulást. Tettekkel lehet és kell azokat valóra váltani.Utólag visszapergetve az időt, egy évvel ezelőtt vállalatunk dolgozó kollektívája előtt igen komoly feladatok tornyosultak. A bányászati sajátosságokból adódó növekvő termelési nehézségeket vezetőinknek, dolgozóinknak a gazdasági mechnizmus reformjából fakadó új helyzetben, új körülmények között kellett megoldani. Mindezt bonyolította, hogy egyes fontos kérdések rendezése,, jóváhagyása csak az év folyamán történt meg. Napjainkban, amikor éves munkánk mérlege nagyvonalakban elkészíthető, jóleső érzéssel állapíthatjuk meg, hogy dolgozóink egyéni és kollektív erőfeszítései meghozták gyümölcsüket. Vállalatunk teljesítette népgazdasági tervét, javultak gazdaságossági mutatóink és előbbre tudtunk lépni a baleseti helyzet javításában is.Érdeme ez vállalatunk valamennyi dolgozójának. Ezek az eredmények így leírva korántsem fejezik ki azokat a hősies erőfeszítéseket, amelyekkel a hétköznapi munkában dolgozóink teljesíteni tudták tervfeladataikat, a szocialista munkakollektívák felajánlásaikat. Számtalan ötlet, újítás, műszaki megoldás, egymást segítő összefogás útján jutottunk cl éves célkitűzéseink megvalósításáig. Ebben a küzdelemben komoly szerepet játszott dolgozóink jubileumi munkaverseny mozgalma, amelyben a résztvevők politikai öntudata, szocialista hazaszeretete, növekvő szakmai hozzáértése ötvöződve felelősségérzetükkel kézzelfoghatóan fejezte és fejezi ki a párt, a szocializmus ügye iránti odaadást.Az új évben tovább szeretnénk lépni munkánk minőségi oldalainak javításában, a gazdaságosság területén, a munka hatékonysága növelésében, nem utolsó sorban a munka biztonságának javításában. Ugyanakkor a lehetőségekhez mérten törekszünk dolgozóink anyagi helyzetének, szociális körülményeinek javítására. Ezek az általános célkitűzések kemény munkát, a vezetés és végrehajtás színvonalának javítását és igen sok nehézség leküzdését jelentik.Amikor a vállalat gazdasági, párt- és tömegszervezeti vezetőségek nevében megköszönöm vállalatunk minden dolgozójának ez évben végzett becsületes, erdeményes munkáját, egyben a következő évre is hasonló aktivitásukat, támogatásukat kérem.Közös erőfeszítéseinkkel az új évben is elérhetjük hogy kívánságaink valóra is váljanak. Végezetül a vállalat társadalmi és gazdasági vezetősége és magam nevében békés, boldog, eredményekben gazdag új esztendőt kívánok a vállalat minden dolgozójának és kedves hozzátartozóiknak egyaránt. Tóka Jenő
A szellemi vetélkedő

I ■■ r I ■■ . ír* r iközépdöntőjében
Lapunk augusztusi számá

ban meghirdetett szocialista 
brigádok szellemi vetélkedői
nek üzemi válogatói befeje
ződtek. Üzemenként az alábbi 
szocialista brigádok jutottak 
a vállalati középdöntőbe:

I. sz. bányaüzem: Radnóti 
Fúrási, Operátor I. szoc. bri
gád.

II sz. bányaüzem: Elekes 
Géza (geofizika), Fúrás B/7., 
Dobos (geológia) szoc. brigád.

III. sz. bányaüzem: 29-es, 
7-es, Kandó Kálmán (gépé
szet) szoc. brigád.

IV. sz. bányaüzem: 1-es,
Elektron, Bánki Donát szoc. 
brigád.

EDO: Lenin, Marx Károly, 
Winkler Lajos szoc. brigád.

Szolgáltató Üzem: Egyetér
tés, Puskás Tivadar, Kandó 
Kálmán szoc. brigád.

Kutató-Mélyfúró Üzem: 
Ilidrós-Kutató, Szabó József, 
M-ll-es szoc. brigád.

Kis., Kút. Üzem: Bányászati 
ü. e., Irinyi, Május 1. szoc. 
brigád.

Közöljük olvasóinkkal, hogy 
a kollektív szocialista brigád
vetélkedővel párhuzamosan 
meghirdetett egyéni vetélke
dőt az alacsony számú jelent
kezés miatt nem rendezzük 
meg.

A tovább jutott szocialista 
brigádok részére közvetlen 
tájékoztatást adunk a január 
közepén lebonyolításra kerü
lő középdöntőt illetően.

Simon Sándor

A szerkesztőség 

és a nyomda kollektívája 

sikerekben gazdag új évet kíván 

lapunk minden olvasójának!

Üzemeink
túlteljesítik tervüketA gazdaságirányítás re- | formja álalában azt jelenti, hogy a részletekre menő tervutasításos rendszer helyébe a rendeletekkel szabályozott gazdasági ösztönzők léptek és ezeken keresztül jobban fog érvényesülni a gazdasági egységeknél vagyis a vállalatoknál a gazdasági hatékonyság.Vállalatunknál már évekkel ezelőtt is sokat foglalkozott a munka hatékonyságának növelésével és ennek során tartalékokat képezve már két évvel ezelőtt bevezettük a dolgozók évközi ösztönzésének rendszerét. Az első ilyen lépés a limit-gazdálkodás bevezetése volt, amelyet követett a nyereség növelése érdekében év közben fizetett „nyereség-prémium” rendszere. Ezen a téren 1968. január 1-e után tovább folytattuk munkánkat. Már az év elején sikerült üzemeink részére az éves tervfeladatokkal egyidőben kitűzni azokat a célokat is, amelyek elérése esetén már az első félév kiértékelése után prémiumokat és jutalmakat fizethettünk. Ezen intézkedésekkel elértük azt, hogy az üzemek is mozgósíthatták a rendelkezésre álló eszközöket és erőforrásokat a munka termelékenységének és gazdaságosságánaknövelése érdekében.Az eddig eltelt időszak bizonyította, hogy a kitűzött célok reálisak voltak és kellő mozgósító erővel is rendelkeztek. Bár végleges eredményekről még korai lenne nyilatkozni, azonban az év eddig eltelt 11 hónapjának eredményei alapján arról beszélhetünk, hogy tervét minden üzem teljesítette, sőt az eredményterv tekintetében általában 2-4 százaléknak megfelelő túlteljesítések mutatkoznak.Az új gazdaságirányítási rendszer hatása vállalatunknál abban is jelentkezett, hogy minden üzem és a központ dolgozói is keresték önállóan is az eredmények növelésének lehetőségeit.

Az Anyaggazdálkodási Főosztály például jelentős eredményeket mondhat magáénak azáltal, hogy az új körülmények között eredményesen kereste az olcsóbb beszerzési forrásokat és ezzel is növelte a vállalat nyereségét. A Beruházási Osztály és Geodéziai Csoport külső munkák vállalásával igyekezett a vállalat bevételeit növelni.Végeredményben megállapítható, hogy a korábbi évek elhatározásai helyesek voltak és munkánk eredményeinek növelése érdekében hozott intézkedéseink az új gazdaságirányítási rendszerben tovább növelték eredményei nket.A munkaerővel való gazdálkodás területén vannak bizonyos akadályok, mint a létszám, mint a bérgazdálkodás vonatkozásában. Ezen a területen a jelenlegi rendelkezések módosításával lehetne hatékonyabbá tenni az élőmunkával való gazdálkodástRomvári Attila
Versenyfelhívás !

A vállalat gazdasági vezetése és Szakszervezeti Tanácsa úgy értékeli, hogy a vállalat 1968. évi fő feladatainak megvalósításában jelentős szerepe volt a jubileumi évfordulók tiszteletére dolgozóink által kezdeményezett szocialista munkaversenynek. A gazdasági eredmények mellett a verseny növelte dolgozóink politikai társadalmi aktivitását, elősegítette szakmai és általános műveltsségük gyarapodását. Az 1969- es évi vállalati feladatok eredményes megoldása fokozottabban igényli a szocialista munkaverseny segítő szerepét, dolgozóink lelkes, kezdeményező készségét.Kérjük dolgozóinkat hogy 1969. évi munkaverseny felajánlásaikat a Magyar Tanácsköztársaság 50. évfordulója

üzemének szervezeti felépíté
sét, gazdasági, politikai tevé
kenységét, szociális helyzetét 
stb. Ezért a VB. olyan dön
tést hozott, hogy az egyes 
üzemek gazdasági, politikai te
vékenységének, illetve szociá
lis helyzetének írásos jelentés

Látogatók a MÓR. szd. parancsnoki szobában.

alapján .aló ri.egtárgyalásr. 
előtt - ha erre mód van — 
látogatást tesz ezen üzemben, 
így a helyszínen tartja ülé

sét.
Ezen határozat végrehajtás 

során kerültem abba a szeren
csés helyzetbe, hogy lehetősé
gem nyílt a vállalat többi 
üzemének meglátogatására. A 
vállalat IV. üzemének jelen
legi helyzetét tárgyalva bá
nyajárást végeztünk az üzem
ben, ahol megismerkedhettünk 
az üzem speciális helyzetével, 
a beruházási munkák állásá
val. Munka közben látogattuk 
meg a rekorder Hadnagy bri
gádot, tájékozódtunk a szoci
ális ellátottságról, a következő 
évi tervekről.

. Látogatást tettünk azóta a 
III. sz. bányaüzemben is, ahol 
a vállalat kollektívájának egé
szét érintő csökkentett mun
kaidőre való áttérés kísérleti 
idejének eddigi tapasztalatait

tiszteletére tegyék meg, figyelembe véve az alábbi vállalati célkitűzéseket.1. Az exportkötelezettség maradéktalan teljesítése.2. Növelni kell a munka hatékonyságát és gazdaságosságát. Ennek érdekében;— Javítani kell a munka termelékenységét a produktív teljesítmények növelésével és a kiszolgáló létszám gazdaságosabb felhasználásával.— Javítani kell a rendelkezésre álló kapacitás kihasználását, részben a pótlólagos beszerzéseit körének csökkentésével, részben pedig a jelenlegi termelő tevékenység mellett újabb termelési feladatok vállalásával, a mellék'profil tevékenység kiszélesítésével.— Gyorsítani kell a

vizsgáltuk meg. Ezt követően 
az elmúlt hetekben látogattuk 
meg a munkásőr századunk 
körletét. Az Anyag- és Árufor
galmi Főosztályon a vezetéstől 
kapott tájékoztatás után meg
ismertük a központi fatelep 
néhány munkahelyét, a villa-

mpsraktárnt. a TH-műhelyt és 
megismerkedtünk a kibővített 
házinyomda érdekes, újonan 
beállított gépeivel. Résztvet- 
tünk a Szolgáltató Üzem veze
tőinek tájékoztatásán, majd 
személyesen is láthattuk azo
kat az erőfeszítéseket, ame
lyekkel a Szocialista üzem 
cím birtokosai küzdenek a 
megtisztelő cím újbóli elnye
réséért.

Az egyes üzemek helyzeté
nek megismerése lehetőséget 
odott szamomra és úgy gon
dolom, a VB. többi tagjainak 
számára is, hogy jobban el 
tudunk igazodni az üzemek 
közötti kapcsolatokban és a 
vállalat egészét érintő kérdé
sekben, valamnlt arra, misze
rint a sok új ismeretet saját 
munkánk eredményesebb vég
zése érdekében hasznosíthas
suk.

Cser János

folyamatban lévő beruházásokat, különös tekintettel a kivitelezés egyszerűsítésére. '3. A munkakörülmények biztonságosabbá tételével, a munkafeltételek megjavításával,' a gyógyulási folyamat gyorsításával csökkenteni kell az 1 000 ledolgozott műszakra eső baleset és betegség miatt kiesett munkanapok számát.4. Különös figyelmet kell fordítani a dolgozókkal való egyéni foglalkozásra, problémáinak megoldására, hogy csökkentsük a vállalati munkaerőmozgást, a kilépések nagy számát.Jó szerencsét!Tóka Jenőigazgató- •Rácz Gyula Váll. SZB titkáraEckert Péter Váll. KISZ Biz. titkára
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Szakszervezeti választások előtt a III. sz. bányaüzem

Feladataink adottak Követendő példa

►

Hetek óta tanakodás, csendes beszélgetés folyik az üzem dolgozói között. A „választási munka” kezdeti korszaka beindult. "A termelés, a keresetalakulás mellett most ez foglalkoztatja dolgozóinkat. A csendes szemlélő fülét mondatfoszlányok ütik meg ... ötnapos ... szabadidő ... munkaverseny... „Szocialista Munka Üzeme” ... stb. Mondatok, szavak, melyek mind egy-egy állomást jelentenek az üzem életében. Egy kicsit visszapillantás az elmúlt két évre. Mit kapott a szervezett dolgozó a szakszervezettől, miben segített, miben nem? Ki állta meg helyét a dolgozók által választott szervezeti vezetők közül, ki nem? Vajon mit hoz a Jövő? *Kire lehet számítani? Kiben bízzunk meg? Mind megannyi kérdés, amely meghatározza az egyes dolgozó bizalmát az fl képviseletében eljárókkal szemben.Az eltelt idő tettei jelentik a mércét. Ezek alapján mérik az egyes emberek rátermettségét, buzgalmát, akaratát és hozzáértését. A visszatekintés segít kiválasztani a legrátermettebbeket, akiRre újabb két évig lehet „számítani”.Fussunk végig néhány gondolatban az elmúlt két év eseményein. Csak a nagyobb állomások: 1967. felfejlődő üzem, sok megoldatlan probléma, nagyarányú létszámfelvétel, munkásvédelem. Sok új dolgozó az üzemben, akik még nem
ötszáztól ötezerig

Szerkesztő bizottságunk 
éves számadása

Vállalati lapunk életé
ben is eltelt egy év és 
megjelenésünk VI. évfo
lyamába léptünk. Az eltelt 
időszakról szeretném rövi
den tájékoztatni olvasóin
kat. 1964. májusában, ami
kor az első számunkat 
szerkesztettük, célul tűztük, 
ki, hogy lapunk szócsővé 
váljon dolgozóink körében, 
amelyben a pozitív és ne
gatív dolgokat egyaránt 
szóvá lehet tenni..

Célkitűzéseink meg
valósulását jelzi, hogy az 
induló 500 példányos meg
jelenés 2 300-ra nőtt még 
a kisformátumú híradó 
időszakában, majd a nyom
dai előállítás után példány
számunk 1968. évben elér
te az 5 000-et, ebből 4 900 
volt az előfizetők száma. 
E számnál is kifejezőbb, 
hogy az év 12 számában le
közölt 514 cikket 124 dol
gozó írta. örvendetes gya
korlat volt — szeretnénk, 
ha ez a továbbiakban is 
így folytatódna — hogy 
minden számunkban 6-8 
új névvel ismerkedhettünk 
meg beküldött és leközölt 
Írásaik útján.

Belső munkatársaink kö
zül Hársfai István, Pálos 
János, Bodnár László elv
társak voltak a legtermé
kenyebb cikkírók.

Kiemelkedő eredmény
nek tartjuk, hogy a lekö
zölt anyagoknak csaknem

tudtak átállni az üzemi ritmusra, sok a panasz. Üj emberekkel teljesítményt elérni, sőt növelni. Megteremteni részükre a „második otthont”. Növekvő termelési feladatok az üzem előtt. Kollektív szerződés. Mindez az üzem fizikai és műszaki dolgozóinak gondja. Gondja, amit le kell küzdeni, mert tovább akar lépni. Visszatekintve úgy ítélhetjük, sikerült, mert az 1968-as év kezdetére egy aránylag minden téren stabil, összetétellel bátor vállalkozással benevez üzemünk az „Élüzem” és a „Szocialista Munka Üzeme” cím elnyerésére.A szervezés dandárja a szakszervezetre vár. Dolgozóink igénye alapján az év második felében rövidített munkahétre tértünk át. Az ezzel járó műszaki, szervezeti munkában az üzem műszaki „csapatával” karöltve oroszlánrészt vállal a szakszervezet.Jubileumi év. Üjabb szervezés, újabb energiabedobás. Termelési terv teljesítése a lankadó küzdőkedv közben. Ismét a szervezett dolgozókra tá- mas ízkodik üzemünk és úgy érezzük, nem hiába.Ezek röviden egyes fejezetek üzemünk életéből, melyek nem gördülnek mindig simán, de érdemes volt küzdeni érte.És mit hoz -a jövő? Tovább lépni! Ez az üzemi kollektíva célja. Ehhez rendezzük újjá sorainkat a szervezeti életben is az

a felét nem szerkesztőségi 
tagok írták.

1968. decemberi számtól 
kezdve a lap szedését, nyo
mását házinyomdánk vég
zi. Ezzel szinte teljessé 
vált lapunk vállalati jelle
ge, mert Ragoncsa elvtárs 
kivételével — aki mint 
szakszerkesztő másodállás
ban működik közre — va
lamennyien vállalati dol
gozók állítják elő.

Az új évben tovább sze
retnénk lépni a lap szín
vonalának emelésében. 
Szeretnénk lapunkat har
cosabbá, következetesebben 
érvelő fórummá tenni. Szí
nesebb, elevenebb írások, 
képek, karikatúrák leközlé- 
se is céljaink közé tartoz
nak. Ebben és az előzőek
ben is szerkesztőségünk 
tagjai mellett sokat várunk 
dolgozótársaink, olvasóink

új vezetőségek megválasztásakor. A választások rendjét előre meghatározott sor- és időrendben szervezzük. Mint annyiszor az üzem életében, most is dolgozóink véleményére — amit egyéni beszélgetések, kollektív szervezések formájában bátran nyilvánítanak — támaszkodunk.Feladataink adottak. Kezdeményezzük bátran olyan személyek megválasztását, akik céljaink előbbrevitelét segíteni tudják. Újabb két munkás, problémákkal tele év előtt áll a szakszervezet is, de reméljük, a megválasztott vezetőségek újult erővel vezetik előre a munkáshétköznapok gondjaiban üzemünk kollektíváját.Soós Péter

Félmilliós többleteredmény
jVé/ifíiiy szó as ÉDÜ. Szít. munkájárólMozgalmas, sok újszerű problémát felvető esztendő volt az 1968-as év az üzem szakszervezeti életében. Az új gazdasági irányítási rendszerrel egyidejűleg a mi üzemünk szakszervezete is nagyobb jogkört kapott, s egyben felelősebbé vált munkája. A szakszervezeti bizottság és a tanács élt is jogaival, s ebben az évben

közreműködésétől, segítsé
gétől.

Képeinken n szedő- és nyo
mógépeket mutatjuk be.Tóth Béla

Nagy érdeklődés előzte meg a Szolgáltató Üzem gk. szállítási üzemegység egyik pártcsoportértekezle- tét. A pártcsoportot felkérték, hogy ezévi utolsó értekezletük „mintaértekezlet” legyen. Vagyis az I. alapszervezet összes pá.’t- csoportbizalmijai részvételével legyen megtartva. Bejelentette a részvételét az üzemi párt VB. is. Érthető volt Manolisz elvtárs pártcsoport-bizalmi izgu- lása, „hiszen most kirakatba leszünk állítva” — mondta.Végre összeült az értekezlet. Manolisz elvtárs köszöntötte a megjelenteket és megkezdte beszámolóját. Röviden ismertette a csoport ezévi tevékenységét, elmondta, hogy bizony sokszor megnemér- téssel találkoztunk a felsőbb szervek részéről, egy- egy javaslatot, felvetést illetően. Azonban a csoport

már úgy igyekezett irányítani a dolgozók érdek- védelmével, s az üzem termelésével kapcsolatos tevékenységét, hogy az az üzemi kollektíva és a népgazdaság megelégedésére szolgáljon.
Láng László SZB titkár elvtárstól az üzemi Szak- szervezeti Tanács elmúlt évi munkájáról érdeklődtünk.— A Tanács ebben az évben 5 alkalommal ült össze, hogy milyen céllal, a témakörök megmutatják. Januárban a kollektív szerződés, márciusban a nyereségrészesedés felosztása, áprilisban az új munkarend bevezetése, júniusban az üzem munkavédelmi szabályzata, szeptemberben a rövidített munkahéttel kapcsolatos kérdéskomp- .exum volt napirenden. A Tanács valamennyi esetben felelősségteljesen töltötte be funkcióját, hozzáértéssel segítette az üzem irányítását és messzemenően képviselte a dolgozók érdekeit — mondta Láng elvtárs.
Dr. Hadobás Bélát, a Szakszervezeti Bizotság bér és termelési felelősét arról kérdezzük: miként segítette a Szakszervezeti Bizottság az üzem termelését.— 1968-ban az Ércdúsító Üzem becsülendő eredményeket ért el, termelési feladatainak teljesítése és önköltségi terveinek teljesítése terén is. Igen nagy része van ebben a Szak- szervezeti Bizottság által irányított versenymozgalomnak. Üzemünk dolgozói

következetes kiállása, tö- retlensége meghozta a gyümölcsét. Ma már a vezetőség elismeri, sőt egyes dolgokban követi is a csoport véleményét. Példa erre a pártépítés kérdése. A csoport azért harcolt, hogy a tagfelvételnél az arra érdemeseket először a csoport tárgyalja meg, utána a vezetőség és a taggyűlés. Korábban ugyanis volt olyan eset, hogy a bizalmi elvtárs a taggyűlésen tudta meg, hogy a terület egy dolgozóját tagnak veszik fel. A visszatekintés után rátért a jövő évi feladatokra. Meglepetést okozott, mikor ismertette a pártcsoport kidolgozott munkatervét — mely szerint foglalkozni kívánnak a szocialista brigádok helyzetével, a szocialista brigádvezetőkkel való elbeszélgetés alapján. Közös értekezleten meghallgatják a szakszervezeti bizalmikat a problé

valamennyi munkaversenyformában résztvettek. Üzemi szinten indultunk az „Élüzem” cím elnyeréséért. Megszerveztük a „Kiváló üzemegység”, valamint a „Kiváló üzemrész” cím elnyeréséért folytatott versenyt. A „Kiváló üzemegység” címért mind a négy üzemegj ségünk versenyben áll. A legjobbnak december közepén a III-as és IV-es üzemegység bizonyult. A „Kiváló üzemrész” címért 8 üzemrészünk harcol,Ebben az esztendőben 67. szocialista brigád nevezett be a versenybe. A sok jól szereplő brigád közül nagyon nehéz a legjobbakat kiemelni, hiszen fej-fej mellett küzdenek igen sokan közülük. Mégis megemlíteném, hogy az I-es üzemegységnél a „II. Rákóczi Ferenc”, a Il-es üzemegységnél az „Egyetértés”, a III-as üzemegységnél az „Asztalos János” és a „Dr. Münnich”, a IV- es üzemegységnél a „Május 1.” a Műszerkarbantartóknál a „Lenin” szocialista brigád tartozik a legjobbak közé.Ez évi versenymozgalmunk legszínesebb része mégis a jubileumi szakasz volt. A versenyben résztvevők többletvállalásainak köszönhetően, félmillió forintnak megfelelő többleteredményt hozott üzemünknek a jubileumi munkaverseny. Meg kell jegyeznem, hogy ha a munkaversenynek ez a szakasza le is zárult, a résztvevők továbbra is olyan lendülettel dolgoznak, mint ahogy azt tették a jubileumi verseny időszakában.A szakszervezeti aktívák kezében jelentős ösztönző erőt képvisel a mozgóbér is. Itt különösen kell vigyázni a kellő differenciáltság érvényesülésére és hogy egyes munkaterületek is belássák — ahol még az egyenlősdi elve uralkodik — hogy a végzett munka után kell a dolgozókat a mozgóbérrel dotálni — fejezte be Dr. Hadobás Béla elvtárs. Pálos János

máikról. Elbeszélgetnek a oktatás vezetőivel a na gyobb aktivitás érdekébet de tervbe vették a művezí tőkkel és csoportvezetői! kel való elbeszélgetés a termelés érdekében. Mé a munkavédelmi őrök é aktívák gondjairól sem fi ledkeztek meg. Azért vol meglepő ez, mert eddi munkatervet csak alapszer vezeti szinten készítettek A jó beszámoló után egy más után szólaltak fel i pártcsoport tagjai, az alap szervi vezetőség és az üze mi VB. képviselői. Kiegé szítésükkel még biztosítót tabbnak látszik a jövő év pártmunka sikere.Az értekezlet után jólesi érzéssel nyugtáztuk, ha eg! pártcsoport munkája meg alapozott, nincs miért iz gulni, még „mintaértekez let” alkalmával sem.Hegyi József
A IV. üzemi SzB. 
kétéves munkájaÜzemünk SzB-je 196? februárjában alakult. / bizottság tagjai nagy aks rással és hozzáértéssel áll tak a munkák végzésénél Az üzem létszámának 97, százaléka szakszervezet tag, és a korábbi gyakpr tagdíj elmaradással szem ben ma 100 százalékos l rendezettség.A felsoroltak elérésében nagy szerepe volt Meis' Károly elvtársnak, aki a 1 hónap óta Mongóliába? dolgozó Malek Béla SzB titkárt helyettesíti és íg) minden gond az ő vállát? nehezedik.Sok segítséget jelentett & jelent a jól dolgozó bizal mihálózat.Az SzB. mellett működi TT. vezetője Pfund Istvái elvtárs a kezdeti nehézsé gek után támaszkodva ak tiváinak segítségére, minden területen nagy lelkesedéssel és lelkiismeretességgel végzi el sokoldalú feladatát:A nőbizottság érdeme hogy az üzemben dolgozó nők szinte kivétel nélkül társadalmi munkál végeznek. Az üzem eredményeit nagyban segítette az üzemi négyszög együttműködése; a gazdasági vezetés, a párt, a KISZ és az SzB. közösen . határozza meg a teendőket és egységesen fáradoznak azok megvalósításain.A közösen végzett feladatok összekovácsolták s törzsgárdát, a kisebb kollektívákat. Az üzemben 8 szocialista brigád dolgozik és vállalásuk állandóan újabb és újabb erőfeszítésekre készteti a kollektívákat. Bizonyára ez is közrejátszott, hogy az üzem éves tervét december 16- ra teljesítette és év végéig 104 százalékos össz- eredményt ért el. E kimagasló eredmények az új évre is köteleznek. Szervezett dolgozóink tudják ezt és a tapasztalatokat leszűrve, az új évben hasznosítva azon lesznek, hogy megfeleljenek a követelményeknek. Wesztl László
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Értékelés előtt a III. az. bányaüzem kollektívája

Uj gazdaságirányítási rendszer 
a Kutató-Mély fúró Üzemben 

Beszélgetés Suha Ferenc üzemvezető elvtárssalLassan lepereg az 1968-as év. Az év vége a számadás ideje. El kell számolnunk önmagunk és mások előtt egy év küzdelmes napjairól. Mit tűztünk ki célul, feladatul magunk elé az 1968-as év hajnalán és mit sikerült megvalósítani?Üzemünk év elején az „Élüzem” cím elnyerése mel' it benevezett a „Szocialista Munka Üzeme” cím elnyerésére is. Hogy ezt. megtehette, hosszú és göröngyös utat kellett megjárni és az év eddigi hónapjai sem hoztak kisebb feladatokat. Egyik ilyen törekvésünk volt a termelésen túl a társadalmi tevékenység hatékonyabbá, kibővítettebbé, szervezettebbé tétele. A Szocialista Munka Üzeme cím elnyerésére kötött szerződésből is ez kristályosodik ki.Mit sikerült megvalósítani a célkitűzésekből, a vállalásokból?Termelési tervét az üzem az „Élüzem” cím elnyeréséhez szükséges szintnél valamivel jobban teljesítette. A munkakörülmények javítása terén a sok közül csak egyet említünk, a rövidített munkahét bevezetését, amely energiájában, szervezésben talán a legtöbbet igényelte. Műszaki fejlesztés terén többek között a korszerű vágatbiztosításban léptünk előbbre, bányafúrásnál a hidraulikus gépek alkalmazásával stb. Csökkentettük a túlórákat. Emeltük dolgozóink üzemen belüli egészségügyi, szociális ellátottságátAz általános és szakmai műveltség emelése érdekében csak néhány intézkedést említünk meg. Megszerveztük és megtartottuk az aknászok, robbantómesterek, szakvezető vájárok továbbképzését üzemen belül. Az üzemi demokrácia kiszélesítését a decentralizált alapszervezeteken, az önálló elszámolással bíró gazdasági egységeken kívül, dolgozóink cselekedete tükrözi legjobban, pld.: a rövidített munkahéttel kapcsolatos szervezés és titkos szavazás. Eredményes munkaversenyszaka- szokat indítottunk és fejeztünk be az éves versenyen belül április 4., május 1., november 7., a KMP és KIMSZ megalakulásának 50 éves jubileumára. A munkaversenyek
A Magyar Kémikusok Egyesülete és a Bányászati Kohászati Egyesület területi csoportjainak rendezésében 1968. október 31. — november 2. között a Technika Házában ritkaföldfém ankét volt.A MÉV. Kísérleti-Kutatási és Automatizálási Üzeme Dr. Czeglédi Béla üzemvezető javaslatára kapcsolódott be az országos ritkaföldfém programba, amely a híradástechnika és a kohászat hazai gyártású ritkaföldfém ellátását kívánja megoldani. Értékesíthető lelőhelyünk nincs, de a Kola-foszfát műtrágya salátromsavas feldolgozásával iparilag is hasznosítható nyersanyag áll rendelkezésre.

szervezése dolgozóink széleskörű bevonásával történt. Plakátokon, hangoshíradón keresztül népsze- í űsítettük az eredményeket, ismertettük az egyes szakaszok állását.Az 1967-es évhez képest kétszeresére nőtt a szocialista brigád címért küzdő csapatok száma. A Szocialista Körlet cím elnyerésére közel 100 százalékosan beneveztek körleteink. A szocialista brigádvezetők a Szocialista Körlet címért küzdő vezetők és társadalmi alapszervek titkárainak bevonásával egésznapos ankétot tartottunk.Politikai és társadalmi rendezvényeken üzemünk dolgozói resztvettek. Egy?s ünnepek jelentőségét külön tablósorokon, üzemi ünnepségeken, ünnepi megemlékezéseken emeltük ki.Mind fokozottabban megértették dolgozóink a társadalmi munka jelentőségét, hatását és ennek tudatában részt is vállaltak belőle.
Nyilvános válasz 
újítási kérdésekre

A Mecseki Ércbányászban 
közölt cikk után a következő 
kérdések érkeztek hozzánk.

Mennyi az eszmei újítási 
díj felső határa?

Az újításokról és találmá
nyokról szóló kormányrendelet 
az újítási díj mértéke tekinte
tében nem tesz különbséget 
eszmei és nem eszmei díj kö
zött. Ebből következik, hogy az 
eszmei díjnak nincs felső hatá
ra, éppen úgy, mint a pénzben, 
kifejezett vállalati eredmény 
után járó újítási díjnak sincs. 

•Vállalati újítási szabályzatunk 
sem tesz olyan megállapítást, 
mely az eszmei díj nagysá
gát korlátozná. A fentiekből 
Következik, hogy az újítási dí
jat a javaslat műszaki szín
vonala, bonyolultsági foka, a 
megvalósítás szükségessége és 
az azzal elért megtakarítás 
nagysága határozza meg. Az 
egyszemélyi elbíráló is ezeket 
a szempontokat veszi figye
lembe.

Lehet-e újítási javaslat 
tárgyát munkaidőben kivi
telezni, vagy kikísérletezni?

VÁLASZ: Azokat a javasla
tokat nevezzük újítási javas
latoknak, melyeket a dolgozók 
a vállalathoz naplózásra be
nyújtottak. Az ilyen javasla
tokra a vállalat egyszemélyi 
elbírálója döntést hoz. Ha a 
döntés úgy szól, hogy a ja
vaslatot a vállalat kísérletre 
vagy megvalósításra elfogad-

fáeszántolő a pécsi ritkaföldfém ankétrőlA kijelölt program végrehajtása jórészt vállalatunknál a Kísérleti, Kutatási és Automatizálási Üzemben folyik. Neves intézmények: Központi Fizikai Kutató Intézet, Földtani Intézet, Veszprémi Vegyipari Egyetem, Debreceni Tudományegyetem, Híradástechnikai Kutató Intézet megbízott szakembereivel együtt.Az előadások elhangzása után élénk érdeklődési légkör alakult ki és további tapasztalatcserékre nyílt lehetőség.A Kísérleti, Kutatási és Automatizálási Üzem tech-

Szocialista brigádjaink az év folyamán több iskolát, óvodát patronáltak. A tömegsport tevékenységünk eredményesen fejlődött. Bizonyítja ezt többek között a kispályás labdarúgó bajnokság megnyerése, a „November 7.’’ kupában elért összetett csapatverseny első helyezése is.Természetesen e cikk keretében nem lehet — sem az idő, sem a hely miatt — mindazt elmondani, amit üzemünk tett ebben az évben és főleg azt nem, ahogyan tette. Csupán felidéztük, amiben előbbre jutottunk, és hogy ne felejtsük, az év utolsó napjaira is maradt még bőven tennivaló. Minden reményünk megvan azonban, hogy sikerül ezek megvalósítása is. És ha ez így lesz, nem kell szégyenkeznie a III. sz. bányaüzem kollektívájának az értékelő bizottság előtt, még akkor sem, ha közben voltak kevésbé sikeres időszakok is. Soós Péter

ja, akkor az egyszemélyi el
bírálója a döntéssel egy idő
ben kijelöli azt a szervet, vagy 
személyt is, aki a kísérletet 
vagy a megvalósításhoz szük
séges munkát köteles elvégez
ni. Ezek a munkák az üzemi 
berendezések és a vállalat tu
lajdonában lévő anyagok fel- 
használásával a kijelölt szerv 
kapacitásán belül munkaidő
ben lesznek kivitelezve. Ezen 
..lunkaK elvégzésére külön en
gedélyt kérni nem kell.

Vannak esetek, amikor a ja
vaslattevő javaslatának meg
alapozására a vállalat egysze
mélyi elbírálójának döntése 
előtt kísérleteket akar folytat
ni. Ilyen esetben az újítónak 
munkahelyi vezetőjétől kérnie 
kell, hogy munkaidőn kívül 
az üzemi berendezések fel
használásával, üzemi anyagok
ból kísérleteket folytathasson. 
Az ilyen munkáért az újító 
munkabérre nem tarthat 
igényt. A munkahelyi vezető 
(üzemvezetőt a kérést a javas
lat minőségétől függően mél- 
.án.volhatja, vagy el is utasít
hatja.

A fentiekből világosan kö
vetkezik, hogy célszerű a Ja
vaslattevőnek javaslatát elő
ször naplózásra benyújtani, 
mert akkor a kísérletekkel 
kapcsolatos összes költségek a 
vállalatot terhelik.

Fers Antal

nológiai és analitikai üzemegységeinek kutatói jelentős erdeményekről számolhattak be. A technológiai monacit és Kola- foszfát alapanyag feldolgozásával, az országban elsőnek, nagy tisztaságú és kevert ritkaföldfém termékeket állított elő, amelyek például a színes televízió képcsőgyártásánál, valamint acélötvözésnél kerülnek felhasználásra. Az analitika vonatkozásában a technológiai előállításhoz és annak előrehaladásához nélkülözhetetlen, kevert oxidokban egyedi ritka- földfémek, valamint a nagy

A gazdasági élet irányításának új rendszere, az új gaz
dasági mechanizmus vállalatunk életében is nagy válto
zásokat hozott. Különösen nagyarányú volt ez, lehetősé
geinél és adottságainál fogva a Kutató-Mélyfúró Üzem
ben. Milyen újat, milyen változásokat hozott az 1968-as 
év. Erről beszélgettünk Suha Ferenc üzemvezető elv
társsal.

Melyek ezek a változások?Korábban, az úgynevezett abszolút tervgazdálkodás időszakában, az üzem rendkívül szorosan megkötött tervet kapott, amely rögzítette az elvégzendő munka mennyiségét, a létszámot és a béralapot. Emellett kaptunk önköltségi és nyereségrészesedési tervet is, de az üzem fő mutatója a mennyiségi terv, fő feladata pedig ennek végrehajtása volt, természetesen az adott béralap keretein belül. 1968- tól az üzem két fő tervmutatót kap: a nyereséget és az átlagbért. Ennek következtében feladatainkat lényegesen rugalmasabban tudjuk megoldani. A mennyiségi terv nem kényszeríti az üzemet a szó szerinti végrehajtásra, mert attól eltérni lehetséges, amennyiben gazdaságos. Az átlagbér-gazdálkodás folytán a létszámmutató gyakorlatilag megszűnt, s így a létszám rugalmasabban simulhat az üzem gazdasági viszonyaihoz és lehetőségeihez.Mindez lehetővé teszi, hogy az üzem más vállalatok és szervek részére is vállalhat munkát, ha az üzem körülményei és alapfeladatai megengedik. Ez nemcsak fúrási, hanem természetesen kutatási munkákra is vonatkozik, tehát a Geológiai és a Geofizikai üzemrész más szervek és intézmények számára is vállalhat munkát, amelyre azelőtt nemigen volt mód. Ilyen irányú munka pl. a különböző ércek, ásványi anyag, víz, építőkő stb. kutatása.
Milyen változásokat hozott 
mindez a munka elvégzé
sében, menetében?Korábbi években kutatási tevékenységünket nagyrészt a Mecsekre és környékére koncentráltuk. 1968-ban megkezdtük az ország egyéb területeinek geológiai-geofizikai ésmélyfúrásos kutatását. Ennek fő célja az, hogy tájékoztatni tudjuk majd a felsőbb vezetőségünket arról, hogy a hasadóanyagok bányászatának milyen

tisztaságú ittrium, europium és gadolinium oxidok egyéb ritkaföldfém és nem ritkaföldfém szennyezőinek meghatározásáról tartottunk előadásokat.Az ankét szükségességét és eredményességét elismeréssel értékelte Tóka Jenő vállalati igazgató és Pőcze László ritkaföldfém koordináló bizottsági titkár. Kialakult az az elhatározás, hogy a jövőben hasonlóképpen szükséges, esetleg nemzetközi résztvevőkkel kibővítve, további ankétok megrendezése.Novák Győző

lehetőségei vannak még Magyarországon. A külső területek előtérbe jutása során mind a kutatási, mind a fúrási dolgozók igen nagy számban kerültek vidéki, távoli munkahelyekre. Ez a tény az üzemnek sok gondot okozott, hiszen a munkaeszközök nagy távolságra való kihelyezése, működtetése a korábbiakhoz képest jóval nagyobb feladatot ró az üzemre. A megnövekedett számú sekélyebb mélységű fúrások gyors befejezése is sok átszerelést von maga után. Nagy problémát jelent a megfelelő számú és minőségű szállítóeszköz, az engergia- és a vízellátás. Külön említeném azokat a nehézségeket, amelyeket a távoli, kis falvakban á dolgozók egészséges, kultúrált, megfelelő elhelyezése, étkeztetése jelent. Ez mind a dolgozók, mind az üzemvezetés számára igen komoly probléma.
Hogyan fogadták a dolgo
zók a változásokat?A dolgozók a több, mint 10 év óta megszokott területről új fúrási problémákat felvető körülmények közé kerültek ki. A jelentkező geológiai és műszaki nehézségek leküzdése a fizikai és műszaki dolgozókra komoly feladatot rótt. Az a tény, hogy dolgozóink lakóhelyüktől és családjuktól nagy távolságra kerültek, maga is sok problémát jelent. Ezért többen el is távoztak üzemünkből. Dicséretes azonban, hogy a kutatási és fúrási dolgozók szakmai szere te te győzött és nagy többségükben vállalták a kellemesnek egyáltalán nem mondható külső munkát. Dolgozóink között végzett felvilágosító munkával nagymértékben segített az üzemi párt, szakszervezeti és KISZ vezetőség.
A nehézségek nem okoztak 
kedvezőtlen anyagi, bére
zési változást?196,8-tói fúrási dolgozóinknál új bérezési formát vezettünk be. A korábbi bérezési forma a megismert területen kialakult fúrási normákat tartalmazta és azokat meglehetősen mereven alkalmazta. Az új bérezési forma a havi munkák esetenkénti kiadása és felmérése folytán sokkal rugalmasabban simul a ténylegesen elvégzendő munkákhoz, fúrható- sági és technológiai szem-

intézkedés a ll-es üzemben
A múlt havi számunkból, 

a fenti címmel közölt cikk
ből szerkesztési hiba miatt 
kimaradt a következő: Üze
münkben az új dolgozókat a 
jól dolgozó csapatok, első
sorban szocialista brigádok 
azzal is segítik, hogy soraik
ba fogadják. Az első hónapok 
gyengébb teljesítménye kellő 
segítséggel később kiegyen
lítődik. De az üzem vezeté-

pontból. Ezáltal a keresetek, a korábbi nagyméretű hullámzással szemben lényegesen egyenletesebbé váltak és a dolgozók gazdasági stabilizációjához járult hozzá.Az üzem törekszik arra, hogy a külső területeken nehezebb és kényelmetlenebb körülményekközött dolgozók az üzem rendelkezésére álló anyagi ösztönzőkből nagyobb mértékben részesüljenek, természetesen a kül- szolgálati díjon felül. A külső munkavállalásokból származó nyereségtöbbletből, amely a korábbi éveknél magasabb, évközben nyereségelőleget tudtunk biztosítani és így a dolgozók anyagilag közvetlenebbül érzik az új gazdasági mechanizmus által adott előnyöket.
Melyek az üzem jövőbeni 
lehetőségei és feladatai?Üzemünk a nagyobb gazdasági eredmény' elérése érdekében már 1968-ban is komoly értékű munka elvégzésére szerződött vállalaton kívüli megrendelőkkel. Ez lehetővé tette az üzem kapacitásának a korábbiaknál nagyobb mérvű kihasználását és e külső munkák az üzem eredményeit nagymértékben megnövelték. Az új mechanizmus szelleméből fakadóan ezt az utat a jövőben is járni kívánjuk, sőt nyereségünk növelése dolgozóink foglalkoztatása és gépi kapacitásunk minél nagyobb kihasználása érdekében fokozni kívánjuk. A külső megrendelők számára eddig végzett jó munka és megrendelőink elismerése erre lehetőséget is ad. Ebbeni törekvésünkben a vállalat vezetősége nemcsak támogató, hanem kezdeményező ténykedésével nagy segítséget nyújtott és nyújt üzemünknek. A továbbiakban elsősorban arra törekszünk, hogy a külső megrendelők számára minél nagyobb mértékben komplex kutatásokat végezzünk, amely esetben az üzem minden ágazata, a geológiai és geofizikai is, fokozott mértékben kapcsolódik be a külső munkába. Üzemünk, a vállalat többi üzeméhez hásonlóan, jövőre rövidített munkahétre tér át, s dolgozóink több időt tölthetnek majd családjukkal és pihenéssel. Éz már az új gazdasági irányítás eredménye, s ez mi** tatja azt az utat, amelyen a jövőben is haladni fogunk.
Megköszönve Suha Ferenc 
üzemvezető elvtársnak a 
felvilágosítást, bízunk ab
ban, hogy a kitűzött felada
tokat sikerül az üzemnek 
maradéktalanul teljesitenLKoch László

se addig is méltányolja az 
ilyen csapatok gondjait. A 
brigádokhoz kerülő új dol
gozó bérét — három hónapig 
— csak 70 százalékban terhe
li a csapatra, 30 százalékát 
az üzem fedezi. Az intézkedés 
nagy segítséget Jelent a lét
számgond megoldásában.

Nagy Sándor
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SZILVESZTERI TARKA BARKA

KISZÁLLÁS

AMI A SZAVAK MÖGÖTT VAN ...

— Isten hozta!

XIV.  Lajos arcképe,

A BÜROKRATA

— Leadták a kapucédulát?

— ... és akkor így csinált a főnök ...

a fotózás gyötrelmeiKovács XIV. Lajos (a továbbiakban az egyszerűség kedvéért csak XIV. Lajos) jó munkájáért magas kitüntetést kap. Személyzetis telefonál a szerkesztőnek;— Fotózzátok!Szerkesztő a fotósnak, fotós az üzembe;— XIV. Lajos jöjjön a fotófőosztályra!Lajos jön. Harmadnapos szakáll, magasnyakú pulóver.— Vesse ezt le, jóember!Lajos el. Fél óra múlva vissza. Sötétkék ing, fekete nyakkendő. Fotós idegei borzolódnak.— Fehér ing nincs?—• De van, csak szorít a nyaka.Haza. Fényképezés a pálinkaszagú lakásban. Kép elkészül. Kép a szerkesztőhöz, szerkesztő a személyzetishez.— Ki ez?— XIV. Lajos!

— Ez?! Ez egy huligán, ez a XIV. Lajos?Szerkesztőt felmossák. (Holnap lapzárta.) Lakcím. Fotós rohan.— Már elment műszakra.Autóval üzembe. Busz megelőzve. XIV. Lajost ovációval fogadják. Fekete ing, sötétkék nyakkendő, másnapos borosta.— Nem bűnügyi j’-B’il- vántartóba fotózunk^Üzemvezetői villanyborotva és üzemvezetői fehér ing. Gallér lötyög. Hátul összefogják. Vaku villan. XIV. Lajos le. Fotós sötétbe. Kép kész. Szerkesztő madarat fog. Személyzetis ordít a bol- dolgságtól. Kép az újságba. Újság az olvasóhoz.
Megkönnyebbülés.(Ugyanez megismételve még néhány Nagy II. Endrével, Kiss III. Napóleonokkal.

(H. I.)

„ Csinálj anak gumibuszokat ”
Szilveszterhez közeledve 

szívesebben szólna Írásom jó 
hangulatról, vállalati örö
mökről, azonban jelenlegi 
témám esetében csak üröm
ről lehet szó.

Sokszáz I-es üzemi és Szol
gáltató Üzemi dolgozó hely
zetét teszem szóvá, amikor 
lapzárta után bár, de e cik
ket a szerkesztőséghez be
küldőm. Hogy miről van 
szó? Az AKOV munkásszál
lítási szolgáltatásáról. A dol
gozó megveszi a bérletét és 
a vállalat rendesen megfi
zeti a kiegészítő összeget. 
Ebből kiderül, hogy hány 
embert kell naponta szállí
tani. Mégis a kultúrált uta
zásnak még a legminimáli
sabb formájáról sem beszél
hetünk a két üzem esetében. 
Itt is fel lehetne fogadni 
egyetemistákat, mint a tokiói 
földalattin, hogy begyömö
szöljék az embereket. Már 
a komédia határát súrolja a 
vita a gépkocsivezető és a 
dolgozók között, aki hivat
kozva a megengedett lét
számra, azt mondja „ha nem

szállnak le, nem megyek to
vább” — és áll percekig. 
Közben a dolgozóink méltat
lankodnak „csináljanak gu
mibuszokat, az legalább tá
gul.” Mire egy másik: „még 
motor sem kell bele, mert 
gömbölyűre tellik és elgu
rul.” így megy ez nap, mint 
nap. Igaza van a gépkocsi
vezetőnek is, mert ha egy
szer karambol lenne, a busz 
húsdarálóvá változna, de er
re gondolni sem jó. Igazuk 
van a dolgozóknak is, akik 
ki akarnak érni a munka
helyükre és a napot nem 
bosszankodással, veszekedés
sel kívánják megkezdeni. A 
szóbanforgó ügyet már szak- 
szervezeti ülésen, sőt terme
lési tanácskozáson is felve
tették. Intézkedés még nem 
történt. Azonban nem tűr 
halasztást a dolog, jó volna 
ha az Illetékesek felfigyel
nének, és az új év tisztele
tére legalább talpalatnyi hely 
jutna a buszon, mert ülő
helyről már nem is álmod
nak.

Hegyi József

Munkásszállónk fiatal kultúrgárdája egyre színvo
nalasabb műsorokkal lepi meg a szálló „zsebszínpadá
nak” közönségét.
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ZászlAátadási ünnepség a Ságvári Művelődési Házban

Szocialista üzemünk
egy éve

1918. november 24. — 1968. november 22. Az első a KMP megalakulásának történelmi, a második a III. üzemi KISZ alapszervezet életének jelentős dátuma. 5 óra után néhány perccel a gyönyörűen feldíszített Ságvári Endre Művelődési Ház nagytermében kezdődött az ünnepség. A Himnusz elhangzása után Rézműves Tibor elvtárs a III. as -üzem pártbizottságának titkára lépett a mikrofonhoz. Előadói beszédében méltatta az 50 éves Kommunista Párt működését, harcát és eredményeit. Külön kiemelte azokat az elvtársakat, akik már több évtizede dolgoznak a pártban. A beszéd elhangzása után az Acsády Ignác Általános Iskola piros nyak- kendős úttörői virággal köszöntötték a régi párttagokat, az idős kommunistákat, majd következett a Komarov Gimnázium tanulóinak színvonalas műsora. A párt megalakulásának olső napjait elevenítették fel verssel, dallal illusztrálva. A műsort a meghívott vendégek nagy tapssal jutalmazták.Ezt követően négy egyenruhás Ifjú Gárdista a DÍVSZ induló hangjaira behozta, a KISZ-szervezet felavatásra kerülő zászlaját. Az induló elhangzása után Völgyi Gyula elvtárs, az üzemi csúcsvezetőség titkára emelkedett szólásra. Beszédében kihangsúlyozta, hogy a KISZ a párt ifjúsági szervezete
Reflektorfényben a ll-es üzem 
Ságvári szocialista brigádja

Tíz éven át az élvonalban
Nem mindennapos feladat 

411 előttem. Olyan munkacsa
patról adok hírt, amely ti
zedszer küzd a megtisztelő 
Szocialista brigád címért. A 
Ságvári Endre szocialista bri
gád 1959 óta folyamatosan tel
jesíti vállalását. 10 év kiemel
kedő munkateljesítményét po
litikai, szakmai fejlődését csak
úgy, mint a brigád tagjainak 
egyéni életében bekövetkezett 
változásokat szinte lehetetlen 
egy cikk keretében elmondani.- 
Ezért a felsorolást csak táv
irati stílusban szövegezem és 
inkább az általános értékelés
hez fűzök néhány gondolatot.

A szakmai vonatkozású ada
tokhoz: a kollektívából kine
velődött 20 segédvájár, 25 vá
jár, 11 szakvezető vájár, 10 
robbantómester, 1 aknász. 
Az új technika és módszerek 
érdekében: részt vállaltak a 
többlépcsős pásztafejtés kikí
sérletezésében, elősegítették a 
fémtámok, a betonpillérek, a 
főteszegecselés és a különbö
ző vájvégcsigák alkalmazását. 
Elsőn között alkalmazták a li
mitgazdálkodást az anyagellá
tásban. A tanulás és művelő
dés területén: 1962 óta kollek
tiven hallgatják a munkásaka
démia előadásait, évek óta 
9 db. szinházbérlettel rendel
keznek. Kollektív kirándulást 
szerveztek Budapestre, Sziget
várra, Harkányba stb.

A brigád az elmúlt 10 év 
alatt kétszer volt első a vál
lalat fejtési csapatai között 
Az MSZMP IX. kongresszus 
munkaversenyében első helye
zést értek el.

A brigádból kivált régi szak
vezető vájárok, hogy a gazda
sági vezetést segítsék, 5 „fia
brigádot” alakítottak. Ezek a 
brigádok jelen pillanatban is 
110 százalékon felül termelnek. 
Az „öreg” brigád valóban 
büszke lehet az olyan nevelt
jeire, mint Imrék Gyula, Kabb 
János, Kovács Imre, Kovács 
Gyula csapatvezetők, akik a 
gyengén termelő csapatokból 
egyenletesen, Jól teljesítő kol
lektívákat formáltak. De büsz

A zászlóavatási ünnepség elnökségevolt és a jövőben is az marad. Ezután Veress Erzsébet elvtársnő, a munkásmozgalom régi harcosa, a „zászlóanya” ismertette a névadó Lékai János életét, munkásságát, majd felavatta a zászlót.Rézműves Tibor elvtárs, a Ill-as üzem pártbizottsága, Kocsor Ferenc elvtárs a III-as üzem gazdasági vezetése, Dékány László elvtárs a vállalati KISZ Bizottság, Gotthard József elvtárs az üzemi szakszervezeti bizottság nevében kötött szalagot a zászlóra. Ezen kívül az üzemi munkásőr szakasz, az Acsády úti iskola és az Acsády úti iskola Kandó Kálmán úttörő raja kötött szalagot.

kék lehetnek jelenlegi brigád
teljesítményükre is, amely 
most is 126 százalék.

Befejezésül néhány gondola
tot. Elsősorban az a meglátá
som, hogy ilyen múlttal és 
nagyon szép jelennel rendel
kező csapat több megbecsü
lést érdemelne az üzem részé
ről. Nem anyagiakra gondo
lok elsősorban. Ennél többre. 
Mindjárt meg is mutatnám 
egy példával. 3-4 hónapja le
hetett, amikor Gadó elvtárs
tól a társadalmi szervek kér
ték, gondolkozzon, mit lehet
ne tenni annak érdekében, 
hogy az üzem elnyerje a „Szo
cialista Munka Üzeme” meg
tisztelő címet. Erre a kérdés
re Gadó elvtárs egy 10 pontos 
javaslatot készített, amiből 
állítólag 5 pont el is lett fo
gadva és bevezették, de hogy 
mi ez az öt pont, erre már 
nem kapott választ Gadó elv
társ. Pedig ennyit joggal el
várt volna. A másik észrevé
telem a beszélgetések kap
csán az, hogy egyes műszaki
ak a körletoen tévednek ak
kor, ha azt hiszik, hogy kia
bálással és hasonló módszerek
kel bármilyen eredményt el 
tudnak érni. Ideje volna meg
tanulni, hogy munkájukat fe
lelősséggel végző felnőtt em
berekkel állnak szemben. Har
madik észrevételem az, hogy a 
Ságvári brigád ebben az évben 
tizedszer nyeri el a megtisz
telő szocialista brigád címet. 
r.s itt van a bökkenő, hogy 
ezzel a címmel mi jár, s ez
után mi következik? Jó lenne, 
ha az illetékes társadalmi 
szervek valamilyen ösztönző 
továbblendítő elismerési for
mát találnának a nem minden
napos eredményt elérő mun
kacsapatoknak.

S ezek után mit lehet kíván
ni még egy ilyen brigádnak, 
mint hogy további, legalább 
ilyen eredményes munkáj ik- 
hoz nagyon sok sikert, jó 
egészséget és jó szerencsét.

Tóth Mária

A szalagkötések után Völgyi elvtárs könnyes szemmel fogadta meg az egész KISZ-tagság nevében, hogy dicsőséget szereznek a zászlónak, Lévai János emlékéhez méltóan dolgoznak a szocializmus teljes felépítésében.Az ünnepség következő részében Kocsor Ferenc üzemvezető és Rézműves Tibor pártbizottsági titkár nyújtották át a Kiváló Dolgozó kitüntetéseket és pénzjutalmakat azoknak az elvtársaknak, akik kiváló munkát végeztek mint a párt, mint a gazdasági munka területén. A kitüntetések és jutalmak átadása után az Internacionálé- val fejeződött be az emlékezetes ünnepség.— Gyulai —
Peák László:

^*7/' •• •• a rrJCovzűtdfrEmber, ki leszállsz a mélybe és itthagyod a fényt,napsugarat,Hallgasd meg néhány szavamat.Rád gondolok, ki lent vagy mindig a sötétbe, ki tárnák mélyén a vágatokban otthonosan járszés dolgozol.Dolgozol mindent feledve, fúrógép csattog kezedbe és megvillan a lámpád fénye. *S ott, hol rakodógép dolgozik, hol a csille telvetávozik,búcsúzol tőle, mert előbb látja a nap sugarait.Ember, ki leszállsz a mélybe és itthagyod a fényt,napsugarat,kihez szólnak ezek a szavak.Vájár, fúrós, csillés, mind ki egyért dolgozik ott lent a mélyben, hol lámpád fénye ég, zúg és zakatol a gép. Hol az értelem s erő egyesül,hol testeden izzadtságtól a fény derül.Gondolatom ott van most teveled lent a mélyben, titokban megszorítom kérges tenyered.Ember, ki leszállsz a mélybe és itthagyod a fényt,napsugarat,kihez szólnak a köszöntő szavak.Ember engedd, hogy csodáljalak téged,te vagy, ki megérdemled igazán a szépet.Hogy zengje dal munkátok nyomát s legyen a dicsőség a tiéd, ki lent élsz és dolgozol a tárnák mélyén, hol lámpád fénye ég és mindig zúg, zakatol a gép.
KISZ Bizottság híre

Vállalatunk KISZ Bizottsága az 1968. december 
19-én kibővített ülésen emlékezett meg a Magyar 
Kommunista Ifjúmunkás Szövetség megalakulásá
nak 50. évfordulójáról.

Akikre büszkék vagyunk

KISZ-ben végzett jó munkájuk elismeréseképpen Baráth László elvtársat KISZ Érdeméremmel,Marinov Dezső elvtársat Aranykoszorús KISZ- jelvénnyel tüntették ki.

Közismert, hogy a Szolgáltató Üzem egy évvel ezelőtt először vállalatunk életében elnyerte a Szocialista üzem címet. Hogyan telt el az elmúlt év, milyen újabb munkasikerek születtek, milyen problémákkal küzdenek? — kérdeztük az üzemi vezetőket.Elsőnek Kosa József üzemvezető elvtárs beszélt az 1968-as évről. Az üzem gazdasági feladata két észre tagolható — kezdte. Az egyik igen fontos feladatunk a társüzemek ellátása, kiszolgálása. 11 hónap teljesítését vizsgálva arról számolhatunk be, hogy ezt a tevékenységet jól végeztük. Kompresszor- telepeink 11 hónap alatt többet teljesítettek mint az előző évben. Kazánházaink mintegy 30 százalékkal kisebb költséggel dolgoznak. A villamosenergia kihasználását 10 százalékkal növeltük. Eredményeinket kevesebb létszámmal értük el. A másik gazdasági águnkra vonatkozóan elmondhatjuk, hogy nagy szerepet játszott az új gazdaságirányítási rendszer. Az öntödében és a beruházási munkák területén, idegen szolgáltatásoknál, saját alkatrészgyártásnál fejlesztettük értékhozó tevékenységünk.Az előző szép eredmények elérését segítette, hogy az üzemi demokrácia szélesítésére törekedtünk, a dolgozókat érdekeltté tettük a többletnyereség és a gazdaságosság elérésében. Most az év végén úgy látjuk, hogy erőfeszítéseink nem voltak hi- ábavalóak.Kisdaróczi János elvtárs az üzemi PB. titkára a társadalmi és gazdasági szervek munkájának ösz- szehangolásáról beszélt. Rendszeressé tettük az üzemvezetés szintjén a társadalmi és gazdasági vezetők munkaértekezleteit —

Barátságos, üde környezetben a munka is jobban megy. Képünk az üzem egyik munkahelyét ábrázolja.kalmazását. Célul tűztük a munkafegyelem javítását és a biztonságos munkavégzést is. A szakszervezeti szervek tevékenységének is köszönhető, hogy a nagy és állandó létszámhiány ellenére üzemünk maradéktalanul teljesíteni tudta feladatait, vállalásait.Ezt követően a szakszer- /ezeti mozgalom másik alapvető feladatának megvalósulásáról, a törvényes- ;ég betartásáról .az üzemi demokrácia fejlesztéséről, a dolgozók érdekvédelmének érvényesüléséről beszélt Steinhőfer elvtárs.A kerekasztal beszélgetésbe bekapcsolódott Dr.

mondotta. E megbeszéléseken egységes álláspontot alakítottunk ki a gazdasági döntések és intézkedések meghozatalára. Jó gyakorlattá vált az üzemegységek beszámoltatásának rendszere. Rendszeresen foglalkoztunk gazdasági vezetőink vezetési módszereivel, stílusával, határozatot hoztunk több esetben munkájuk fogyatékosságának megjavítására. Rendszeresen tájékoztatjuk párttagjainkat a gazdasági-politikai tennivalókról. Ehhez alapszervi vezetőségeinknek hatékony segítséget adtunk. Fokoztuk párttagjaink politikai felkészültségét, s a tömegszervezetekben dolgozó kommunistákon keresztül dolgozóink nevelését. Rendszeressé tettük a párt és tömegszervezetek munkaértekezletét, amelyek középpontjában a jubileumi évfordulók tiszteletére indított munkaverseny kibontakoztatása volt A tömegszervezetek kommunistáit a feladatok végzéséről rendszeresen beszámoltattuk. Foglalkoztunk a párt- és tömegszervezeti káderek ideológiai, módszertani továbbképzésével gyakorlati segítésével. Nagy figyelmet fordítottunk arra, hogy üzemünk dolgozói munkájuk alapján úgy anyagilag, mint erkölcsileg meg legyenek becsülve. Problémájukra a gazdasági és társadalmi szervek vezetői azonnal reagáljanak, illetve intézkedjenek.Kisdaróczi elvtárs után Steinhőfer Károly elvtárs, az SZB. titkára ismertette az üzemi szakszervezeti élet néhány fontosabb tapasztalatát.43 szocialista brigádunk volt versenyben. Alapvető feladatként adtuk meg brigádjainknak a termelési eredmények állandó emelését, újítások és műszakfejlesztések al-

Horgas Dezső üzemi KISZ- titkár elvtárs is.De erről majd egy másik alkalommal számolunk be. Éves eredményei, úgy gondoljuk feljogosítja az üzemet, hogy reális várományosa legyen a „Szocialista Munka Üzeme” cím újabb odaítélésének, de ebben a döntő szót majd illetéke helyen mondják ki. Most eleget téve a beszélgetésen résztvevő elvtársak kérésének, tolmácsoljuk újévi jókívánságainkat a többi üzem dolgozóinak is.
Cngelmann József

/
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Sikeres évet zárt
az Ércbányász SC

Befejeződtek a bajnoki küz
delmek. Csapataink pihenőre 
téltek és a szakosztályok el
készítették az éwégl mérle
get. összességében vizsgálva 
sportkörünk 1968-as tevékeny
sége sikeres volt.
Ezt mutatja az, hogy szinte 
valamennyi szakosztályunk 
Jobb eredményeket ért el, 
mint az előző bajnoki évben. 
Ugyanakkor sportkörünk ere
jét, növekvő tekintélyét jelen 
tette, hogy a 7 szakosztály 
mellé további kettővel gyara 
podott a működő szakosztá
lyok száma. A mérlegkészítést 
az egyes szakosztályok ez évi 
eredményeinek ismertetésével 
kezdjük.

LABDARÚGÁSBAN, a leg 
népszerűbb sportágban lénye
ges előrelépés történt. Csapa
tunk az NB. II. Ny-i csoport
jában a negyedik helyet sze
rezte meg. Ha összehasonlít
juk ezt az eredményt a tava
lyival, a Javulás nagymérté
kű, hiszen tavaly a 11. helyen 
végzett a csapat, és végig ki
esési gondjai voltak. Az idén 
egy-egy* pillanatra még a baj
nokság megnyerésének lehető
sége Is felvillant. Hogy ez 
mégsem sikerült, annak leg
főbb oka az volt, hogy a csa
patnak fele ebben az évben 
épült be az együttesbe. így 
a csapatmunka akadozott, de 
néhány mérkőzésen fel-felcsil- 
lant a Jó játék Is.

A játékosgárda a jövő évben 
képes lesz arra, hogy komo
lyan beleszóljon a bajnoki el
mért folyó küzdelembe.

KÉZILABDA csapatunk az 
NB. II-ben szerepelt. Meg kell 
mondani őszintén, hogy ez a 
csapat csalódást okozott sze
replésével, annak ellenére, 
hogy lényegében ugyanazon a 
helyen végzett a bajnokság-

■. ban, mint tavaly.
Saját értékelésük alapján és 

a Játékosok képességeit figye
lembe véve, arra számítottunk, 
hogy sokkal komolyabb szere
pet Játszanak majd ebben a 
csoportban. A csapat szerep
lése bizonyítja — sajnos —, 
hogy sok jó egyéni játékos 
még nem képez ütőképes, jó 
csapatot.

SAKKOZÓINK az NB II-ben 
folytatták az 1967-hez hasonló 
Jó szereplésüket. Az idén ja
vítottak Is helyezésükön, hi
szen a tavalyi harmadik hely 
után az Idén a második he
lyen végeztek, méghozzá úgy, 
hogy utcahosszal szerezték 
meg a második helyet.

ASZTALITENISZEZÖINK az 
NB I-ben Ismét megvédtek a 
Vidék legjobb csapata elmet. 
Végeredményben a 8. helyen 
végeztek. A csapatbajnoksá
gon kívül az egyéni versenye
ken Is Jól szerepeltek verseny
zőink. így elsősorban ki kell 
emelni a Vidéki Tizek bajnok
ságán elért Ércbányász sikert, 
ahol az első és második helyet 
a ml versenyzőnk végzett.

Az idén első Ízben megren
dezett Sopianna Kupa verse
nyen pedig a férfi párosban

' sikerült a 3. helyet megsze
rezni. A Soplana Kupa meg
rendezése, sikere, az Induló 
versenyzők" nagy száma és a

. Játék színvonala önmagában Is 
a egyesületünk ezévl sikerei ko
i' zé tartozik.

Csak az elismerés hangján 
lehet szólni az usZO szak
osztály ezevi eredményeiről, 
^szóink közismerten mostoha 
körülmények között is tartani 
tudták az 1967-ben kivívott 
eiokciö helyüket: Eger mögött 
a második helyen végeztek a 
vidéki egyesületek közötti 
pontversenyben. Ez a pozíció 
annál is inkább értékes, mi
iéi a vidék úszósportja óriásit 
fejlődött az elmúlt evben is.

Külön dicséret illeti az úszó 
szakosztályt az utánpótlás ne
velése terén elért jó eredmé
nyekért. 1967. év végen két 
oiyan versenyző távozott a 
szakosztálytól, akik az úszó 
csapat legjobb pontszerzői 
voltak. A szakosztály pótolni 
tudta őket újabb tehetségek
kel. Az Országos Vidék Baj
nokságon elért már említett si
ker mellett úszócsapatunk az 
idén harmadszor és véglegesen 
megnyerte a „Csongrád Ku
pát” és Kaposváron a Felsza- 
szabadulási Kupát.

Az eddig emhtett - egyesü
letünk színvonalát reprezen
táló - szakosztályaink mellett 
emUtést kell tenni a jelenleg 
még alacsonyabb osztályban 
működő szakosztályainkról is.

Az idén alakult a KOSAR- 
lABDA szakosztály, már eb
ben az évben sikeresen mutat
kozott be, hiszen a megyei 
Hiúsági II. osztályú bajnok
ságban első helyen végzett. 
Nagyon tehetséges ez a fiatal 
gárda és minden remény meg
van arra, hogy néhány év 
múlva NB-s színvonalú csapat
tá kovácsolódjék.

TEKÉZÖINK is sokat fej
lődtek ebben az évben. Az 
előző években mindig sereg
hajtói voltak a megyei baj
nokságnak, az idén már a 7. 
helyet szerezték meg. Ugyan
akkor a második csapat a vá
rosi bajnokságot nyerte meg.

A TERMÉSZETJÁRÓ szak
osztály is teljesítette célkitű
zéseit. Komoly eredményt ért 
el a természetjárás tömegesí
tése terén. A 67 évihez viszo
nyítva lényegesen nőtt a tú
rák és a túrázók száma. Sok 
túrát szerveztek a Mecsek 
környékére, de több napos — 
Dunakanyar — Aggtelek — Kő
szeg-túra is szerepelt prog
ramjukban.

A legfiatalabb szakosztá
lyunk a RÖPLABDA szakosz
tály eredményeiről még nem 
beszélhetünk, hiszen alig né
hány hónapja alakultak.

Saját pálya Ojmecsekalján.
Az év legnagyobb eredménye 

kétségkívül a saját pálya fel
épülése UJmecsekalján. Több 
eves probléma oldódott meg 
azzal, és sok társadalmi mun
kaóra, együttes összefogás 
eredményeként került átadás
ra az idén. Különösen két 
szakosztályunk - a labdarú
gók és kézilabda szakosztá
lyunk — gondjait enyhítette 
a felépült létesítmény. A saját 
pálya új lehetőséget adott 
sportkörünknek a későbbi 

vekre és egyszersmind alap- 
feltétele a további fejlődésnek.

Az Ércbányász SC ÜJmecsek- 
alja egyesülete.

Szakosztályaink eredményei 
.umoly tekintélyt szereztek a 
iros közvéleménye és a 

.port-vezetőszervek előtt. Ami

azonban ennél is fontosabb: 
szorosabbá vált a kapcsolat az 
egyesület és a városrész lakos
sága között. A városrészben 
felépült pálya nagymértékben 
elősegítette, hogy többen láto
gatták az egyesület ren
dezvényeit. Az újonnan ala
kított — elsősorban ifjúsági 
csapatokra épülő szakosztályok 
megteremtették a kapcsolatot 
Ujmecsekalja iskoláival is. 
Egyesületünknek a jövőben ez 
lesz a bázisa, az itt lakó és 
tanuló fiatalokból fogja kivá
logatni a legtehetségesebbeket.

A sikerek főszereplői termé
szetesen a sportolók voltak, 
de az eredmények elérésében 
jelentős szerepe van a válla
lat gazdasági, társadalmi ve
zetése segítségének is. A sport
kör anyagi bázisát elsősorban 
vállalatunk sportszerető dolgo
zói biztosítják. Csapatainkat a 
szurkolók buzdítása segítette 
többször győzelemre. Egyesü
letünk a jövőben is várja ezt 
a támogatást és reméljük, 
hogy sportolóink sportszerű, jó 
játékkal viszonozzák ezt.

Rózsa Iván

Több, mint 10 év után vég
re van egy ház Ojmecsekalján, 
ami pompás kirakatsorával 
és fényeivel városrészünk igazi 
nagyvárosi pontját jelenti és 
megmutatja: ilyen lesz — ta
lán nem is olyan sokára — a 
városközpont. Ez volt decem
ber szenzációja és láthatóan 
nagy sikerük is volt a tarka 
kirakatoknak, hiszen a három 
utcára nyiló u-alakú épület 
körül valóságos korzó alakult 
ki.

Egymás után nyíltak meg 
decemberben az üzletek. Leg
többje olyan, ami régi hiányt 
szüntet meg, vagy a környék 
lakosságának ellátását célozza. 
Régóta szükség volt már a 
könyvesboltra. Bár az üzemi 
terjesztés jól bevált módszere 
nagyrészt biztosította könyvel
látásunkat. az itt található ha
talmas választék bizonyára 
mindenkinek tud nyújtani még

Hét győztes verseny
Mérlegen az MHSZ l-es üzemi 
lövészklub munkája

Egy induló sportszervezet 
életében .. nem lebecsülendő 
eredmény hét versenyt meg
nyerni egy évben. Erről és a 
lövészklub munkájának körül
ményeiről beszélgetünk Panov 
elvtárssal, a klub titkárával.

A klub tagjainak érdeme a 
szép eredmény, amelyhez hoz-

■ zaiárult az üzem gazdasági ve
zetésétől, a párt- és szakszer
vezeti bizottságától kapott se
gítség - mondja Panov elv-

■ társ. — Az edzéseket fegyel
mezetten megtartották a ver
senyzők, komolyan készültek a 
versenyekre. így csapatban is 
és egyéniben is sok első, má

sodik és harmadik helyezést 
értünk el. Az év utolsó verse
nyén — Pécsi Bőrgyár rende
zésében — csapatunk első he
lyet, egyéniben Szabó Gyula 
arany, Dányi Zoltán bronzér
met szerzett.

További terveinkből néhány 
kiragadott pont. Vállaltuk az 
általános iskolások MHSZ ki- 
tcepzéBét, szeretnénk 1-2 mo

dern céllövő puskát beszerezni, 
amit szűkös anyagi helyzetünk 
miatt nagyon nehezen tudunk 
majd megvalósítani. Legna
gyobb problémánk a lőtér- 
gond. A Szolgáltató Üzem te
rületén lévő lőtér napjai meg 
vannak számlálva. A vállalat 
és az üzem vezetőinek segítsé
gét szeretnénk kérni, hogy 
helyet kapjunk a kisállomás- 
nál lévő lőtéren.

Ügy látjuk, hogy eddigi 
eredményei alapján a lövész
klub megérdemli a kért segít
séget, és ha ehhez saját ma
guk is változatlan szorgalom
mal, lelkesedéssel társulnak, 
úgy jövő évi terveik is va
lóra válnak.

Ehhez kívánunk sok sikert.

Györkös József

Sporthír
Sándor Tibor (ÉDÜ, műsz. 

rajzolói a dorogi Országos 
Könnyűbúvár Bajnokságon I. 
helyet, a Krímben tartott Eu
rópa Bajnokságon VI. helye
zést ért el. Sporteredményei
ért, valamint az üzemben vég 
zett eredményes munkájáért 
üzemvezetője 1 006 forinttal és 
dicsérő oklevéllel jutalmazta.

valamit. Ennek az üzletnek 
csak örülni lehet. Habár az 
örömbe némi üröm is vegyült 
azáltal, hogy éppen hét vé
gére sötétben maradtak a 
könyvesbolt kirakatai, holott 
éDpen akkor időznének szíve
sen ott a könyveket böngész
ve.

Nem ilyen teljes értékű az 
öröm, amit a TUZÉP-iroda 
keltett. A túltengő méretű iro 
dahelyiség (egyetlen alkalma
zottait túlzás Cjmecsekalján, 
ahol ma már a lakások több
sége központi fűtéses. Az igé
nyeket fele ekkora helyiség
ben is ki lehetett volna elé
gíteni.

Osztatlan örömet keltett vl-
.jnt a papirüzlet megnyitása. 

Bőséges árukészlete reméljük 
a továbbiakban is csökkenti a 
lelesleges városba járást.

(H. I.)

Utolsó előtti évében 
az újmecsekaljai lakásépítkezés
Hárommedencés strandfürdő a Tüzér utcánál
A Népszabadság december 

6-i számában, egy pécsi épít
kezésekről szóló tudósításban 
arról értesültünk, hogy „Jövő
re befejeződik az újmecsekal
jai lakótelep — közismertebb 
nevét Uránváros — építkezése. 
1969-ben már csak 80 lakást 
építenek ezen a területen.”

Anélkül, hogy vitába szán
nánk nagy laptársunkkal, né
mi helyreigazítással kell szol
gálni, mivel a szóbanforgó 
tudósítás két kérdésben nem 
egészen pontos.

1969-ben 120 lakás

endő városközpontban, az áru
házzal szemközti területen 
emelnek. Ez a munka idén el
kezdődik. A tervezett átadás 
itt is 1970.

Strand épül.
Be kell számolnunk még 

egy jó hírről. Jó ütemben ha
ladnak az újmecsekaljai 
strandfürdő építésének előké
szítő munkái. Kb. 20 milliós 
költséggel és társadalmi össze-

Levél a KISZ tagjaihoz
(Kivonat)

Kedves Elvtársak!

Történelmi évfordulót ünnepelünk, ötven esztendővel 
ezelőtt, 1918. december 30-án indult útjára a magyar 
kommunista ifjúsági mozgalom, a Kommunisták Magyar- 
országi Pártjának ifjúsági szervezete. Ezen a napon a 
magyar fiatalok legjobbjai megtették az első lépést a 
szocialista világhoz vezető úton: elhatározták, hogy a 
K1IP oldalán harcba indulnak a szabadságért és a tár
sadalmi haladásért. Visszatekintve az elmúlt fél évszá
zad küzdelmeire, győzelmeire és bukásaira, büszkén el
mondhatjuk, hogy a Kommunista Ifjúmunkások Magyar- 
országi Szövetsége mindig, minden körülmények között 
hű gyermeke és harcostársa volt a pártnak. A Magyar 
Tanácsköztársaság dicső napjaiban és az illegalitás nehéz 
időszakában a KIMSZ tagjai elszánt és önfeláldozó har
cot vivtak a kommunisták idősebb nemzedékeinek olda
lán népünk és más népek szocialista jövőjéért.

Tisztelettel és kegyelettel emlékezünk azokra, akik 
életüket áldozták kommunista meggyőződésükért. Nagy
rabecsüléssel és őszinte elismeréssel adózunk mind
azoknak az elvtársaknak, akik részt vállaltak a magyar 
kommunista ifjúsági mozgalom fél évszázados küzdel
meiből, akik önzetlenségükkel és állhatatosságukkal pél
dát mutattak kortársaiknak és utódaiknak.

A Magyar Kommunista Ifjúsági Szövetség a fél év
százados ifjúsági mozgalom forradalmi hagyományainak 
örököse és folytatója. Az ellenforradalom maradványai 
ellen vívott küzdelemben örökre zászlajára írta a harc 
vezéreszméjét, a „Hűség a néphez, hűség a párthoz” 
jelszót, s azóta is hiven követi a kommunisták pártját 
a szocializmus, a hazafiság és a munkás-nemzetköziség 
útján. A kommunisták hősi küzdelmének eredménye, a 
kommunisták pártját követő dolgozó nép müve: a szo
cializmust építő Magyarország. A mi dolgunk, mai ma
gyar ifjúkommunisták, mai magyar fiatalok dolga, 
hogy folytassuk elődeink harcát, hogy becsülettel és 
hozzáértéssel végezzük munkánkat az élet minden terü
letén. Ezzel erősítjük hitünket és meggyőződésünket, 
ezzel fejezzük ki tiszteletünket a fél évszázados küzde
lem hősei és mártírjai iránt. Most, az ünnep óráiban fo
gadjuk meg, hogy a szocializmus építésében és védel
mében híven követjük dicső elődeinket! Megtanuljuk tő
lük a legfontosabbat, hogy csakis a munkásosztály ügyé
be vetett hit, csakis a marxizmus-leninizmus igazságába 
vetett mély meggyőződés adhat célt és értelmet a né
pért, a közösségért küzdeni akaró embernek! Megtanul
juk tőlük és saját tapasztalatainkból, hogy a szocializ
mus teljes felépítése és védelme olyan forradalmi fel
adat, amelyért érdemes küzdeni és áldozatot vállalni!

ÉLJEN A FÉL ÉVSZÁZADOS MAGYAR KOMMUNISTA 
IFJÚSÁGI MOZGALOM!HŰSÉG A NÉPHEZ, HŰSÉG A PÁRTHOZ!

j

Magyar Kommunista Ifjúsági Szövetség 
Központi Bizottsága

Hírek
TURMAG gépünk a H-es 

üzemben 1968. november hó
napban — mint előző szá
munkban írtuk - rekordkísér
letet végzett. Az eredmény 
179 fm., közép-európai rekord. 
Vállalatunk öntödéje 1968. no
vember 27-én befejezte éves 
tervét.

Jólsikerült családi estet ren
deztek a Műszaki Klubban a 
gépkocsiszállítási üzemegység 
dolgozói.

A Munkásszálló önkormány
zata eszperantó nyelvtanfolya
mot szervez a szállólakók ré
szére. Jelentkezni még lehet 
a gondnokságon.

A téli időjárásra való felké
szülés befejeződött a Szolgál
tató Üzemnél. Két hóekével, 
fagybrigáddal és homokszó
ráshoz megfelelő előkészülete
ket tettek az utak karbantar
tására és a közlekedés bizton
ságos lebonyolítására.

Bár 1969-ben Ojmecsekalján 
a lakásépítkezés valóban befe
jező szakaszához érkezik, 
azonban korántsem fejeződik 
még be. Korábban hírt adtunk 
már az építkezés két fontos 
mozzanatáról, most ismét tá
jékoztatjuk erről olvasóinkat. 
A „bolgár kertben” a közel
jövőben kezdik meg a város
rész három utolsó 10 emele
tes panelházának építését a 
MÉV beruházásában. Ezekben 
összesen 120 lakás lesz, s e la
kásokat még az idén át is ad
uit az igényjogosultaknak.
Megkezdték a leendő város- 

. jzpontban a 102 lakásos, 17 
szintes toronyház alapozási 
munkálatait. Megírtuk, hogy 
ezt az épületet csúszózsalus 
módszerrel építik. A tehervise
lő főfalak „öntése” előrelát
hatóan júliusra el Is készül. 
Ezt követi majd a födémek 
és a közfalak építése. A bel
ső szerelési munkák elvégzé
se után ezt az épületet 1970. 
végére adják át rendeltetésé
nek. I

Tehát, mint látható, a lakás
építkezés nem fejeződik be 
1969-ben Ojmecsekalján. De 
hátra van még egyéb létesít
mények építése is. így például 
a mozié, amelyet szintén a le

fogással akarják ezt az egész 
város számára fontos létesít
ményt megépíteni. A MÉV a 
tervezés munkáiban vállal je
lentős szerepet, továbbá víz
kutató fúrásokkal járul hozzá 
a majdan eredményes üzemel
tetéshez. A strandfürdőnek 
egy versenyek megtartására 
is alkalmas úszómedencéje, 
két fürdőmedencéje és két 
gyermekmedencéje lesz, s ter
mészetesen kabinokkal és váll- 
fás öltözőkkel lesz ellátva. A 
strandfürdő végleges helyét 
még nem jelölték ki, de any- 
iyl biztos, hogy a Tüzér ut

cánál lesz vagy a Tejüzem 
alatti részen vagy a szemköz
ti oldalon.

Ez tehát így önmagában is 
jó hír. De tegyük még Jobbá, 
és áruljuk el: illetékesek azt 
szeretnék, ha legalább egy 
medencével már idén enyhí
teni lehetne Pécs kánikulai 
strandgondjain.

H. I.

MECSEKI ÉRCBÁNYÁSZ

A Mecseki Ércbányászati 
Vállalat dolgozóinak lapja 

Felelős szerkesztő: 
Tóth Béla 

Szerkesztő:
Ragoncsa János 

Szerkesztőség:
Telefon: 18-27. Vállalati: 7-135 

Kiadja:
a Baranya megyei Lapkiadó V. 

Felelős kiadó:
Braun Károly 
Telefon: 15-32,13-33 

Előfizethető
a szakszervezeti blzalmiknál

Előfizetési díj egy évré 9.60 Ft.
MEGJELENIK MINDEN HO 

UTOLSO CSÜTÖRTÖKJÉN
----------------------------------------- i

MÉV. - Nyomda 
F. v.: Hangos Lajos

A H-es üzem dolgozói 19( 
évben 22 992 forint értékbi 
vásároltak könyvet az üzel 
könyvterjesztőktől.

12 tonnás Tátra gépkoci 
szerzett be a vállalat a fúr 
tornyok költöztetéséhez. A j 
vő év folyamán átalakítji 
jnrakodó gépkocsivá, ezáltj 
a vidéki fúrótornyok job 
gyorsabb kiszolgálása válik l1 
hetővé.

Üj üzletházak épülnek 
Veress Endre úton. Zöldsí 
élelmiszer- és húsboltot, val 
mint szolgáltató egységei: 
nyitnak három épületben 19l 
első felében.

Kultúrfelelősők, közönsí 
szervezők értekezlete lesz 
Ságváriban január 10-én pén< 
ken délután 4 órakor, at 
felmérik az 1968-as év kulttl 
vedményeit és ismertetik
,9-es terv és kultúrprogral 

ját.

A vállalatvezetői továbbképl 
következő előadását janJ! 
14-én (keddi 15 órai kezdeti 
tartjuk a Ságváriban. Előad1 
Dr. Nagy József elvtárs.

■4
Érdi Krausz Gábor, Stelnh 

fér Károly, Halász Istvá 
Bandel Lajos, Gál Józsi 
Iványi József elvtársak áll 
beküldött cikkeket köszönje 
Mostani számunkban leközí 
ni nem tudjuk, de közülük ! 
aktuális témájúakat más szí 
kesztőségekhez továbbítjuk, 1 
letve következő számunktO 
közöljük.

A Il-es üzem vezetősége 1 
Szakszervezeti Bizottsága 
nagycsaládos dolgozók, val 
mint az egyedül élő gyerrb 
kés anyák, összesen mlntei 
58 fő részére, a karácsod 
gondok enyhítésére az el1 
irányzott 19 600 forint segél?' 
zési összeget december elej‘ 
kiutalta.

Következő munkaértekezl' 
tünket t. hó 3-án, 14 órák 
tartjuk a H-es rakodó Írod 
házában, utána látogatást •' 

Lszünk a nyomdánkban.


